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Medijska situacija u Srbiji 

Petnaest radio stanica iz centralne Srbije i sa Kosova, pokrenulo je zajedničku informativnu emisiju, koja se jednom 
nedeljno emituje na programima radio stanica iz Prištine, Prizrena, Podujeva, Kosovske Mitrovice, Gračanice, 
Kragujevca, Čačka, Kraljeva, Niša, Preševa i drugih gradova. Emisija se realizuje u okviru projekta ICN mreža, koji se 
bavi razvojem civilnog dijaloga o temama koje su direktno ili indirektno vezane za život građana. Urednica 
informativnog programa regionalnog Radio Kragujevca, Ljiljana Savić, kaže da zajednička emisija predstavlja prvi 
korak uspostavljanja medijske komunikacije između Srba i Albanaca, koja je bila potpuno prekinuta nakon tragičnih 
događaja 1999. godine. U pripremi emisije učestvuju sve radio stanice koje iz svojih sredina šalju priloge na 
zajednički planirane teme. 
(Fonet, NUNS, 28.11.2011, Danas, NUNS, 01.12.2011) 

Radio stanice iz Novog Pazara i Bijelog Polja, Sto plus i opštinski Radio Bijelo Polje, pokrenuli su zajedničku emisiju 
„Pogledi“. „Nedeljna polučasovna emisija ovakve vrste je jedini takav projekat u Sandžaku. Slušaoci u dva grada 
pograničnog područja srpsko-crnogorske granice biće u prilici da čuju zanimljive priloge iz svakodnevice žitelja Novog 
Pazara i Bijelog Polja“, rekao je direktor i odgovorni urednik Radija Sto plus, Ishak Slezović. 
(Pravda,UNS, NUNS, 29.11.2011) 

U vreme kada se u medijima nudi pregršt različitih informacija, publika bi trebalo da nauči da razlikuje istinite od 
manipulativnih sadržaja, tako da država mora više da učini na medijskom opismenjavanju građana Srbije. U nedavno 
usvojenoj Medijskoj strategiji konstatuje se nizak nivo medijske pismenosti, pa se u akcionom planu ovog dokumenta 
navodi rok od deset meseci za preispitivanje uvođenja medijske pismenosti u proces obrazovanja. Sagovornici 
Danasa smatraju da bi medijsku pismenost trebalo uvesti u osnovne i srednje škole kao izborni predmet, dok u 
Ministarstvu prosvete tvrde da je to već u procesu. 
(Danas, 25.11.2011) 

Novine Vranjske otkazale su u petak u beogradskom Medija centru promociju knjige „Afera Pahomije" iz naizgled 
prozaičnog razloga - nijedan novinar nije došao da izvesti o najnovijem poduhvatu kolega iz Vranja. Knjiga je 
pokazna vežba šta i kako uporno, angažovano i profesionalno novinarstvo može postići kada se posveti društveno 
važnoj temi kakva je seksualno zlostavljanje dece. Druga tema koja je otvorena „Aferom Pahomije" jeste moć i uloga 
Srpske pravoslavne crkve koja se svih godina moralnog posrnuća svog velikodostojnika štitila rečutim ćutanjem. 
Napokon, zastarevanje slučaja otvorilo je pitanje funkcionisanja pravosuđa i uloge sudija koje ne postupaju po slovu 
zakona, već prema dnevno-političkim potrebama. Sve to, međutim, nije dovelo novinare u Medija centar, pa je „Afera 
Pahomije" prerasla u zaveru ćutanja, tvrde kolege iz Vranjskih. 
(Novi magazin, NUNS, 01.12.2011) 

Aktuelne ocene medijske situacije u Srbiji  

Država nije voljna da se odrekne uticaja na medijsku sferu, ne postoji zdrava tržišna medijska konkurencija, kao ni 
dovoljno političke volje da se sprovedu medijski zakoni, ocenjeno je na okruglom stolu Asocijacije nezavisnih 
elektronskih medija. 
(Beta, Pravda, NUNS, 29.11.2011) 

Mnoge važne presude Evropskog suda za ljudska prava kroz koje je taj sud gradio praksu u primeni člana 10. 
Evropske konvencije, koji garantuje slobodu izražavanja, ne mogu se naći ili se ne mogu lako naći u srpskim 
prevodima. „Ovo nas dovodi u situaciju u kojoj naši sudovi jesu obavezni da norme koje se tiču slobode izražavanja 
primenjuju i tumače saglasno međunarodnim standardima i praksi Evropskog suda, ali su u praksi prepušteni sami 
sebi, ličnoj inicijativi ili ličnom poznavanju stranih jezika, kada se postavi pitanje upoznavanja sa standardima i 



praksom koju su obavezni da primene“, ističe Slobodan Kremenjak, advokat, u poslednjem medija monitoringu 
ANEMa. 
(ANEM, Danas, UNS, NUNS, 29.11.2011) 

Vukašin Obradović, predsednik NUNSa, u autorskom tekstu za MC piše: Samo su B92 i RTS, 29. septembra ove 
godine,objavili kratke, bezlične informacije o javnom predstavljanju „Izveštaja o pritiscima i kontroli medija u Srbiji“. 
Sutradan, od pisanih medija, Kurir i Danas. A, onda, potpuni muk. Izvešaj, sa svim svojim manama, do bola je ogolio 
srpsku medijsku scenu. Kako je vlast u tome uspela? Sa tržišta je, naime, sklonjen gotovo sav novac, ostavljena je 
mrvica tek radi ispunjavanja forme, a ostatak je vešto zakamufliran u ministarstva, agencije, lokalne, regionalne i 
lokalne organe vlasti, i dve, tri marketinske kuće koje su, ne kako se eufemistički često kaže, bliske vlasti, već su po 
svojoj materijalnoj, medijskoj i političkoj moći sama vlast. Tu se otvaraju najmanje dva pitanja: Ko je omogućio da u 
omalenom srpskom etru, prema podacima iz avgusta 2011, sa urednom dozvolom, program emituje 321 radio 
stanica i 134 televizija. Štampanih medija je, po podacima, iz 2010. bilo 517! Kako je moguće da se u Srbiji od 
marketinškog kolača, procenjenog na 165 miliona dolara, država i paradržavne agencije kontrolišu skoro dve trećine 
para koje se okreću u oglašavanju? Mediji su umesto kontrolora vlasti postali deo vladajućeg mehanizma, umesto 
boraca protiv korupcije, pretvorili su se u kariku koruptivnog lanca, umesto četvrtog stuba demokratije postali su četvri 
stub vlasti, a da, iskreno, velikog izbora nisu imali. 
(Vreme, NUNS, 01.12.2011) 

Komentari izveštaja Verice Barać 

Dragan Bujošević (glavni urednik Politike): U prvoj rečenici izveštaja Saveta piše „da se nad medijima u Srbiji vrši 
snažan politički pritisak, zbog čega je nad njima uspostavljena potpuna kontrola. Više ne postoji medij iz kojeg 
građani mogu da dobiju potpune i objektivne informacije." Ta tvrdnja je koliko velika laž toliko i veliki bezobrazluk. 
Ljiljana Smajlović (predsednica UNS-a): Neka nikoga ne buni što tvrdnju „strogo kontrolisani mediji“ kaže gospođa 
Barać, umesto da to sa beogradskih krovova viču uticajni urednici i ugledni novinari. U Srbiji su za tri godine iz 
političkih razloga smenjena tri glavna urednika tri prestonička štampana medija. Zakon o medijima je menjan kako bi 
se slomio Kurir, tabloid koji je posle hapšenja vlasnika izgubio svaku oštrinu prema vlasti. Aleksandar Tijanić 
(generalni direktor RTS-a): U poslednjem Izveštaju Saveta, gospođa Barać u potpunosti citira zbirku kleveta, neistina, 
komičnih anegdota, šarlatanskih tvrdnji koje, skrivajući se iza opštih interesa, sakuplja, distribuira i deli grupa 
nesrećnika koja sebe naziva „ekspertima". Savet je njihove humoroidne tvrdnje o korupciji primio kao „ozbiljne 
indicije" i kompletno ih uvrstio u svoj tekst Izveštaja. Vukašin Obradović (predsednik NUNS-a): Mediji su umesto 
kontrolora vlasti postali deo vladajućeg mehanizma, sem onih malobrojnih koji su odbili da učestvuju u ovoj ne baš 
visoko moralnoj igri, poput Peščanika ili E-novina. Veselin Simonović (glavni urednik Blica): Kao glavni urednik Blica 
ne osećam se prozvan, ma šta oni pričali, jer da nije bilo naših i još nekih novina i magazina, rad Saveta za borbu 
protiv korupcije bio bi uzaludan posao. Kao predsednik UO Asocijacije medija (poslovnog udruženja izdavača), 
moram da javno kažem DOSTA, jer ovom hajkom nanose štetu svim izdavačima, koji teško preživljavaju (jedini bez 
ikakve pomoći države) godine krize. Sam izveštaj Saveta o medijima je loš pokušaj istraživačkog novinarstva, u kome 
ima tačnih, polutačnih ali i netačnih i proizvoljnih zaključaka. 
(Vreme, NUNS, 02.12.2011) 

Država i mediji 

UNS organizuje okrugli sto „Državna tajna i pravo javnosti da zna (Slučaj Jelene Spasić)", koji će biti održan 12. 
decembra. Povod za raspravu o tome kako država Srbija rešava protivrečnost između prava da štiti državne tajne i 
obaveze da poštuje pravo javnosti da zna, kao i pravo novinara da štite svoje izvore, predstavlja krivični progon 
Jelene Spasić, novinarke Građanskog nacionalnog lista iz Novog Sada, i njenog urednika Milorada Bojovića. UNS će 
pozvati članove Odbora za bezbednost Skupštine Srbije da učestvuju u raspravi na Okruglom stolu, kao i veći broj 
javnih ličnosti i političkih predstavnika građana. 
(UNS, 07.12.2011) 

Iz javnih servisa 



Savet RRA objavio je listu od 5 kandidata za upražnjeno mesto člana Upravnog odbora Radiodifuzne ustanove 
Vojvodine. Kandidati za člana UO RUV su dr Mladen Dražetin, Janoš Čala, Vladimir Beljanski, mr Nenad Đuretić i 
Svetlana Đedović. Konkurs je objavljen 25. oktobra zbog ostavke Borisa Labudovića na mesto predsednika Upravnog 
odbora RTV, jer je smatrao da je predstojeća izmena Statuta RTVa radi usklađivanja ovog akta sa Zakonom o 
nacionalnim savetima nacionalnih manjina za njega neprihvatljiva. „Isti zakonodavac Zakonom o radiodifuziji 
propisuje nezavisnost i samostalnost u radu RUV, a Zakonom o nacionalnim savetima nacionalnih manjina - to 
praktično poništava. Ukoliko bi se potonji Zakon striktno poštovao, UO i menadžment RUV ne bi birao čak 16 od 21 
odgovornog urednika", obrazložio je Labudović svoju odluku. 
(RRA, UNS, 28. 11. 2011) 

Direktor Radija Novi Sad, Jožef Klem, izjavio je da će sa Radio-televizije Vojvodine (RTV) biti otpušteno između 300 i 
400 zaposlenih u predstojećoj racionalizaciji poslovanja pokrajinskog javnog servisa. „Iako se dokument o strukturi 
zaposlenih još priprema, može se naslutiti da će biti otpušteno 300-400 radnika“, rekao je Klem za novosadski list 
Mađar so. 
(Beta, UNS, Pravda, 06.12.2011) 

U specijalnom dodatku lista Dnevnik navodi se: Novinarska udruženja dobila su pismo direktora Radio televizije 
Srbije, Aleksandra Tijanića, upućeno zaposlenima, u kojima se žali na uslove u kojima posluje javni servis. Kada se 
odbaci samohvala, sadržaj se može podeliti na nekoliko teza. Evo samo nekih od njih: „Rupa" u RTSovim finansijama 
iznosi između 22 i 25 miliona evra godišnje; Godina ima 316 dana (RTS je najgledaniji tokom 272 dana, a sve ostale 
televizije zajedno tokom 44 dana); Za normalno funkcionisanje Javnog servisa neophodna je naplata pretplate od 75 
odsto, odnosno oko 80 miliona evra; Prozivke u Skupštini odgovorne su za pad pretplate na 41 posto. Ipak, umesto 
da čitamo o teorijama zavere, teškoj sudbini zaposlenih koji žive od budžetskih i komercijalnih para i borbi s 
„fantomima" i „mudracima" koji ne žele dobro ovoj medijskoj kući, zadovoljili bismo se jednim običnim ispunjavanjem 
članova Zakona koji podrazumeva objavljivanje godišnjeg izveštaja o poslovanju ove kuće ili makar sklapanjem 
ugovora o pretplati sa domaćinstvima, kako bi sistem TV pretplate postao zakonit, a time i naplativ. A u 
međuvremenu, napisati domaći zadatak na temu „Gde su pare od izdavanja državne emisione strukgure 
komercijalnim stanicama" koje su, umesto u budžetu, završile na računu RTSa. 
(Dnevnik - specijalni dodatak, 03.12.2011)  

Pretnje, napadi i procesi novinarima, medijska suđenja  

Upravni odbor i urednički kolegijum Timočke televizije i radija podneli su krivičnu prijavu protiv načelnika Policijske 
uprave u Boru, Boška Radičevića, zbog neprimerenog ponašanja prema radnicima Timočke televizije i radija, kojima 
je pretio telefonom. Načelnik PU Bor, tvrdi da nije upoznat sa ovom tužbom. 
(Blic, 24.11.2011) 

Nepoznati lopov oštetio je predajnik TV Kragujevac na planini Žeželj, odakle je odneo akumulator iz agregata za 
napajanje predajnika. Krađu su snimile kamere. Kradljivac je odneo akumulator vredan oko 10.000 dinara. 
(Večernje Novosti, UNS, NUNS, 25.11.2011) 

ANEM, UNS, NUNS, NDNV i Lokal pres traže zaštitu za članicu ANEMa, Radio Emu iz Bujanovca i njenog vlasnika i 
direktora, Olivera Trajkovića, kojem je prethodne nedelje uručena opomena za plaćanje kazne u ukupnom iznosu od 
250.000 dinara. Do kažnjavanja je došlo u postupku za privredni prestup, kog je tužilaštvo pokrenulo po zahtevu 
OFPSa, a zbog navodnog nedostavljanja uredno popunjenih muzičkih košuljica - spiskova emitovanih muzičkih dela 
na ovoj radio stanici. Udruženja navode da je sud propustio da ceni činjenicu da je u vreme za koje se Radio Ema 
tereti da nije dostavljala spiskove emitovanih muzičkih dela OFPSu, sam OFPS u dva svoja akta, Pravilniku i Tarifi, 
na dva različita načina, koji se međusobno isključuju, regulisao materiju dostavljanja košuljica. Privredni sud u 
Leskovcu nije našao da je ovo dovoljno za ponavljanje postupka. Medijska i novinarska udruženja apeluju na 
nadležne organe da se nađe rešenje, kako bi se ova, očigledno nezakonita presuda, stavila van pravne snage, Radio 
Ema spasio zatvaranja, a Oliver Trajković odlaska u zatvor. 
(UNS, NUNS,29. 11. 2011) 



Na informativnom sajtu „srbobran.net“ osvanule su otvorene pretnje glavnom i odgovornom uredniku Aleksandru 
Šijačiću. Preteće poruke tipa „dobićeš po p... uskoro, čuvaj se u mraku, pogotovo iza ćoškova, pajseri su spremni!“ 
pojavile su se u vidu komentara na jednu vest. Šijačić je slučaj prijavio policiji. On tvrdi da ovo nije prva neprijatnost 
sa kojom se suočava njegova redakcija, ali da je prvi put odlučio da traži zaštitu strukovnih udruženja i lokalne 
javnosti. 
(Alo!, UNS, NUNS, 04.12.2011) 

UNS očekuje da policija u najkraćem roku pronađe osobu koja je najavila fizički napad na urednika sajta srbobran.net 
Aleksandra Šijačića. 
(UNS, 04. 12.2011) 

Nezavisno društvo novinara Vojvodine upozorilo je da se u jeku priprema za predstojeću predizbornu kampanju 
intenziviraju pritisci na lokalne medije i novinare u Vojvodini. Udruženje navodi primere u Srbobranu i Apatinu i poziva 
nadležne organe da preduzmu odgovarajuće mere. 
(NDNV, Blic, Kurir, NUNS, 04.12.2011) 

Tužilac za ratne zločine Srbije, Vladimir Vukčević, izjavio je da je važno da se odgovornost medija za počinjene ratne 
zločine ispita do kraja i poručio da se govor mržnje ne sme skrivati iza slobode izražavanja. Vukčević je, na skupu 
„Reči i nedela", posvećenom studiji o ulozi medija u „pozivanju i podsticanju na ratne zločine u Srbiji 1991-1992.", 
rekao da „ubojita snaga koju mediji imaju" ukazuje na potrebu kažnjavanja, kako se nikada više zločini ne bi ponovili. 
Nedozvoljena propaganda u medijima ugrožavala je često i pravo na život i bila je uvod u rat, kazao je Vukčević. 
Zamenik tužioca za ratne zločine, Bruno Vekarić, objasnio je da je studija obradila govor mržnje i pravnu prirodu 
propagande koja je bila uvod u rat. 
(RTV, NUNS, 02.12.2011, Danas, NUNS, Alo!, Politika, Dnevnik, UNS, 03.12.2011) 

Tužilaštvo za ratne zločine je u Sava centru organizovalo skup na kom je predstavilo svoju publikaciju „Reči i nedela: 
pozivanje ili podsticanje na ratne zločine u medijima u Srbiji 1991-1992“. UNS prenosi tekst publikacije, koju u celosti 
možete se preuzeti na web sajtu ove organizacije. 
(UNS, 05. 12. 2011) 

Novinar Vladimir Mitrić, dopisnik Večernjih novosti iz Loznice, koga je 2005. godine u centru Loznice pretukao 
policajac Ljubinko Todorović, zbog čega je osuđen na godinu dana zatvora, podneo je juče Osnovnom javnom 
tužilaštvu u Loznici predlog da se ispita pozadinu tog Todorovićevog krivičnog dela. Mitrić u predlogu navodi „da je 
kao oštećeni i svedok u predmetu, ukazao na niz okolnosti i činjenica utvrđenih pred Apelacionim sudom u 
septembru i u oktobru ove godine, na osnovu kojih bi, istragom po nalogu tužilaštva, mogla da se otkrije pozadina 
krivičnog dela". 
(Večernje Novosti, NUNS, 03.12.2011) 

Predstavnici OEBSa potvrdili su predstavniku Nezavisnog društva novinara Vojvodine spremnost za dolazak u Apatin 
zbog medijskih problema. Predstavnici opozicionih stranki u Apatinu traže od opštinskog rukovodstva nepristrasno 
izveštavanje lokalnih medija, pre svega TV Apatina i Novog glasa komune. Osim toga, predstavnici Lige 
socijaldemokrata Vojvodine, Pokreta za Apatin, Pokret socijalista, Socijaldemokratske partije i Srpskog pokreta 
obnove, od opštinskog rukovodstva traže da se zaustavi progon novinara koji pišu objektivno, a ne po uputstvima i 
stavovima koalicije na vlasti. 
(Blic, UNS, 06. 12. 2011) 

Bivši načelnik Uprave za bezbednost Vojske Srbije i Crne Gore, general Aco Tomić, tužio je za klevetu zamenika 
tužioca za ratne zločine Bruna Vekarića, zbog navoda u emisiji Studija B o skrivanju haškog optuženika Ratka 
Mladića i učešća u ubistvu Zorana Đinđića. 
(Pravda, NUNS, 07.12.2011.)  

Prava novinara 



Otkada je Savet za štampu zvanično počeo da funkcioniše u Srbiji pre oko dva i po meseca, svega 66 štampanih 
medija priključilo se ovom samoregulatornom telu, od ukupno 610 koliko je registrovano u Agenciji za privredne 
registre. Pod „nadzorom“ ovog tela za sada se nalazi deset dnevnih novina, 22 magazina, kao i 34 lokalna štampana 
javna glasila. 
(Danas, UNS, NUNS, 05.12.2011) 

UNS skreće pažnju novinarima i urednicima medija da prilikom izveštavanja o nesrećama i tragedijama poštuju 
odredbe Kodeksa novinara Srbije, koje propisuju da se novinari moraju odnositi sa posebnom pažnjom i 
saosećanjem kada se izveštavanje odnosi na lični bol i šok. U izveštajima o saobraćajnoj nesreći na autoputu kod 
Malog Požarevca u današnjim izdanjima dnevnih listova Blic, Alo! i Kurir objavljene su eksplicitne fotografije žrtve 
nastradale u saobraćajnoj nesreći kojima se grubo krše odredbe Kodeksa novinara Srbije o poštovanju privatnosti. 
Suprotno od navedena tri lista, Večernje novosti su, izveštavajući o istoj nesreći, zaštitile dostojanstvo žrtve. 
(UNS, 03.12. 2011) 

Medijska strategija 

Medijska strategija, dokument koji će biti okvir za donošenje zakona kojima će se regulisati sfera javnog informisanja 
nije idealna, ali je maksimim onoga što se u pregovorima sa njenim donosiocima, odnosno državom, u ovom trenutku 
moglo postići, ocenili su u Nišu predstavnici medijske koalicije, koju čine UNS, NUNS, ANEM i Lokal pres. Novinari 
su naglasili da i ovaj dokument svedoči da država ne želi da se odrekne kontrole nad medijima, te da je u postupku 
njenog donošenja vođena „rovovska" borba za mnoge njene segmente. Saša Mirković, predsednik ANEMa, očekuje 
da regionalni javni servisi praktično neće zaživeti jer za njih nema para.  

Svi učesnici tribine o Medijskoj strategiji u Nišu, izrazili su rezervu i u pogledu njene primene. Praktična primena 
Medijske strategije zavisiće i od onih koji nakon izbora preuzmu vlast u Srbiji. Dragana Nikolić, direktorka Niške 
televizije, suprotstavila se učesnicima tribine zbog njihovog stava o regionalnim javnim servisima. 
(Narodne novine – Niš, UNS, 29.11.2011) 

Tribine na kojima će predstavnici novinarskih i medijskih udruženja govoriti o medijskoj strategiji biće organizovane u 
32 grada u Srbiji. 
(Beta, Blic, NUNS, 29.11.2011) 

Manjinski mediji 

Nacionalni savet Mađara usvojio je medijsku strategiju do 2016. godine. Predsednik Nacionalnog saveta, Tamaš 
Korhec, rekao je da strategija sadrži programe koji će „usavršiti slobodu štampe i kvalitet informisanja na maternjem 
jeziku", dok su mnogi članovi saveta izneli niz kritika na tekst strategije. Član Saveta i predsednik Građanskog saveza 
Mađara, Laslo Sabo Rac, ističe da „ako jedna grupa uzima u svoje ruke sve, onda tu nema slobode već je na delu 
diktatura". Član saveta iz Lige socijaldemokrata Vojvodine, Tibor Vaš, smatra da je usvojena medijska strategija 
„jedan od najporažavajućih dokumenata koje je Nacionalni savet Mađara usvojio u svojih godinu i po postojanja".  
(Tanjug, B92, NUNS, 23.11.2011)  

Nacionalni savet mađarske nacionalne manjine (NSM) usvojio je Medijsku strategiju vojvođanskih Mađara od 2011-
2016. godine sa 21 glasom za, uz pet glasova protiv i jednim uzdržanim. Predsednik Nacionalnog saveta Mađara, 
Tamaš Korhec, podneo je ostavku na mesto čelnika uprave NSMa. Za novog čelnika uprave izabran je Žolt Varkonji. 
(Mađar so, NUNS, 23.11.2011) 

Izveštavanje ne samo na mađarskom jeziku, nego pre svega u duhu mađarskih interesa, kulture i tradicije, 
omogućavanje 24-časovnog televizijskog i radio programa mađarskih medija, podizanje nivoa čitanosti dnevnog lista 
Mađar so, kao i pokušaj da se stigne do svakog potencijalnog slušaoca, gledaoca ili čitaoca, u osnovi su Medijske 
strategije od 2011. do 2016. godine koju je nedavno usvojio Mađarski nacionalni savet. Glavna novina jeste ambicija 
da se stvori jedinstveni medijski centar vojvođanskih Mađara čiji nosilac bi, u domenu televizija, bila Televizija Panon 



sa sedištem u Subotici, a u umrežavanju radio stanica mađarska redakcija Radio Novog Sada. Cilj je emitovanje 24-
časovnog radio i televizijskog programa na mađarskom jeziku. Umrežavanje bi koordinisala Upravna kancelarija 
Mađarskog nacionalnog saveta, koji bi u tu svrhu obezbedio i dodatan novac iz budžeta. U Medijskoj strategiji MNS 
uvodi i posebno stručno telo koje će brinuti o doslednoj primeni zacrtanih zadataka, ciljeva i vrednosti u medijima. 
Nacrt Medijske strategije izazvao je negativne komentare dela mađarskih novinara, a nakon njenog usvajanja oglasio 
se subotički odbor DS ocenjujući da je reč o uspostavljanju monopola nad glasilima na mađarskom jeziku koje će 
dovesti do gašenja svih onih medija koji ne rade po sugestiji Mađarskog nacionalnog saveta. 
(Politika, UNS, NUNS, 01.12.2011) 

U Preševu se još uvek ne smiruju strasti nakon nedavnog sukoba između Dritona Salihua, vlasnika i glodura Internet 
portala Presheva.com sa jedne, i Galipa Bećirija, predsednika Nacionalnog saveta Albanaca (NSA) sa druge strane. 
Do ovog sukoba u najjužnijoj opštini u Srbiji, na tromeđi sa Makedonijom i Kosovom u kojoj Albanci čine preko 90 
odsto stanovništva, došlo je pošto je urednik sajta, koji mesečno ima oko 100.000 posetilaca, zanimalo je i od kojih 
para je za potrebe Saveta kupljen automobil „folksvagen pasat“ vredan oko 15.000 evra. Međutim, usledio je žestok 
odgovor Bećirija. Gostujući u „živoj“ emisiji na lokalnoj TV Aldi, on je Salihua optužio da „radi za srpske službe 
bezbednosti“. Bećiri ovo demantuje. „Tražim od vas da preduzmete konkretne mere u zaštiti medija na čijem sam 
čelu i tako omogućite normalan rad jednom nezavisnom mediju koji već 14 godina u Preševu istrajava u borbi za 
slobodno i nezavisno novinarstvo”, napisao je Salihu u svom javnom obraćanju. Saopštenjem se oglasilo NUNS, čiji 
je Salihu član, pozivajući Bećirija da „umesto grubih kvalifikacija izrečenih na račun ovog portala, odgovori na 
postavljena pitanja i tako dokaže da Nacionalni savet Albanaca ne diskriminiše pojedine medije“. 
(MC Newsletter, 02.11.2011) 

  



 

 

Profesionalni standardi 

Nedeljnik NIN saopštava da je Fejsbuk zbog velikog broja negativnih komentara analizirao da li da zabrani baner 
reklamu novog NINa na svojim stranicama. Reč je o reklami koja prikazuje stisnutu pesnicu, ispružen prst, i šipak, 
odnosno palac koji viri iz pesnice i poruke „Oštar, a pravičan“, „Drzak, s razlogom“ i „Stav, s pokrićem“, a slogan 
kampanje je „Misli svojom glavom“. Čim je NIN postavio baner, Fejsbuk je naveo da je ona pod analizom, a par sati 
kasnije reklamni baner je pušten. „Neprijatno sam iznenađen što i na Internetu, kao najdemokratskijem mediju, 
sloboda izražavanja teško može da se ostvari i najbezazlenijim povodom“, kaže glavni i odgovorni urednik NINa, 
Nebojša Spaić. 
(B92 onlajn, UNS, 24.11.2011) 

Predstavnici VDSS, DSS i LDP su napustili sednicu SO Bor nakon što je okončana rasprava o poslovanju JP 
„Štampa, radio i film", u okviru kojeg posluju lokalni radio i televizija, na kojoj je rečeno da u gradu vlada medijski 
mrak i da se glavni i odovorni urednik te medijske kuće nalazi na platnom spisku RTB Bor.  
(Večernje Novosti - Srbija, 26.11.2011) 

Skupština Srbije ponovo je izabrala Rodoljuba Šabića za poverenika za informacije od javnog značaja i zaštitu 
podataka o ličnosti na period od sedam godina. Šabić, inače diplomirani pravnik i advokat, izabran je glasovima 127 
poslanika vladajuće većine, ali i poslanika opozicione LDP. 
(Pravda, NUNS, 06.12.2011) 

Ocene, nagrade, kursevi i takmičenja 

Savet za borbu protiv korupcije dodelio je, povodom desetogodišnjice rada, godišnju nagradu za lični doprinos borbi 
protiv korupcije Rodoljubu Šabiću. 
(B92, NUNS, 06.12.2011) 

U saradnji sa Frifrih Ebert fondacijom, NUNS i Kancelarija za evropske integracije organizuju dva jednodnevna 
seminara na temu „Programiranje i sprovodjenje IPA komponenata (I -V) i fondovi EU dostupni Republici Srbiji” 5. i 
12. decembra 2011. godine, sa početkom u 10:00 časova. Seminar je namenjen predstavnicima medija i realizovaće 
se u interaktivnoj formi. 
(NUNS, 25.11.2011) 

Posle dva meseca takmičenja u kom je učestvovalo oko 1200 sajtova iz celog regiona, Web Fest.ME 2011, najveći 
regionalni Internet festival, završen je dodelom nagrada za najbolje web projekte i pobedom sajta njuz.net, kome je 
pripao Grand Prix prema izboru stručnog žirija. Ovogodišnji Web Fest .ME je pored takmičanja, sadržao i 
konferenciju na kojoj su govorili Met Mulenveg, osnivač Word Press-a i Toni Konrad, investitor iz Silicijumske doline i 
osnivača portala about.me. 
(MC, UNS, 25.11.2011) 

Misija OEBSa u Srbiji organizovala je u Novom Pazaru konferenciju „Profesionalizam umesto propagande“ za 
urednike i novinare većine medija u Sandžaku, pred predstojeće parlamentarne izbore. Šefica medijskog odelenja 
OEBSa, Dragana Nikolić Solomon, izjavila je da ta organizacija želi da ojača medije i podrži novinare da tokom 
predizborne kampanje izveštavaju objektivno i nepristrasno. 
(Pravda, 26.11.2011) 

Laureat ovogodišnje ugledne nagrade Radio-televizije Vojvodine „Slavuj Hadžić", koja se dodeljuje za celokupno 
autorsko delo u oblasti televizijskog stvaralaštva je Karolj Kovač. Nagrada je Kovaču uručena na svečanosti 



obeležavanja jubileja Radio-televizije Vojvodine. Dodeljene su i godišnje nagrade najboljim stvaraocima i radnicima 
RTVa. Promovisan je i novi vizuelni identitet RUV RTV, kao i novi slogan „U pokretu". Dan RTVa obeležava se u 
znak sećanja na 29. novembar 1949. godine, kada je Radio Novi Sad počeo zvanično emitovanje programa. 
(http://www.rtv.rs/, UNS, 29. 11. 2011) 

Agencija Rojters je na svojoj veb stranici objavila 100 najboljih fotografija u 2011. godini, a čak sedam pripada 
fotoreporteru iz Srbije, Goranu Tomaševiću. 
(24 sata, UNS, 01.12.2011) 

Juliana Koleva, novinarka iz Bugarske, osvojila je prvu nagradu u programu „Balkanske stipendije za novinarsku 
izuzetnost“ za članak o tretmanu lica koja traže azil u regionu. Drugo mesto i nagrada od 3.000 evra dodeljena je 
Jeleni Kulidžan iz Crne Gore za članak „Surova pravda za žrtve silovanja na Balkanu“. Stevan Dojčinović, novinar iz 
Srbije, zauzeo je treće mesto osvojivši novčanu nagradu u iznosu od 1.000 evra za istraživački tekst pod naslovom 
„Kriminalci i dalje profitiraju od privatizacije u Srbiji“. 
(Danas, UNS, NUNS, 01.12.2011)  

Novinarka, urednica i voditeljka Studija B, Mihaela Šljukic Bandović, dobitnica je specijalne nagrade Press vitez za 
2011. godinu, koju dodeljuju Udruženje novinara Vojvodine i Akcija Press monitoring. 
(Danas, UNS, NUNS, 02.12.2011) 

U tradicionalnoj seriji Blica „100 Najmoćnijih žena u Srbiji" uvrštene su i sledeće medijske ličnosti: 3 Dragica Pilipović-
Čefi, Generalna direktorka SBB, 8 Jadranka Drinić, Direktorka „Multikom grupe", 12 Jelena Drakulić Petrović, 
Direktorka medijske kuće „Ringier Axel Springer", 17 Brankica Stanković, Autorka „Insajdera" na TV B92, 23 Olja 
Bećković, Autorka „Utiska nedelje", 37 Milica Mitrović, Druga po moći osoba u TV Pink, 42 Ljubica Marković, 
Direktorka agencije Beta, 54 Tijana Bajović, Zamenik generalnog direktora izdavačke i novinske kuće „Ringier Axel 
Springer", 78 Ružica Mevorah, Urednica „Blic žene", 79 Branka Đukić, Generalna direktorka novinske agencije 
„Tanjug", 88 Dragana Nikolić Solomon, Šefica odeljenja za medije OEBSa u Srbiji. 
(Blic - specijalni dodatak, 05.12.2011) 

Target Plus agencija za marketing i consulting u saradnji sa Medija centrom Beograd pokreće seriju gratis kurseva i 
radionica za novinare i menadžere sa ciljem da im pomogne da postanu uspešniji u svom profesionalnom i privatnom 
životu. Ovi kursevi i radionice održaće se u toku 2011. i 2012. godine, a pokriće teme koje se odnose na lični i 
profesionalni razvoj. Osnovni kurs „Kreiranje uspeha” će se održati 16. decembra 2011. godine od 10:00 – 16.00 h u 
Medija centru u Beogradu. 
(MC, 05.12.2011) 

Seminar o državnoj pomoći medijima, u organizaciji medijskog odeljenja OEBSa, održava se 9. decembra 2011 u 
Medija centru, Terazije 3, Beograd. 
(MC, 04.12. 2011) 

Medijski auditorij 

Aleksandar Tijanić: Tokom sedam godina dominacije, nikada lakše i ubedljivije nismo dobili godinu u poverenju 
građana i gledanosti našeg programa. Srbija je 2011, zvaničnim agencijskim merenjem, proglasila RTS za 
najgledaniji program tokom 272 dana. Sve ostale televizije zajedno (Pink, Prva, B92, Avala, Hepi...) imaju samo 44 
dana. 
(UNS, 30.11.2011) 

ABC gemiusAudience™ merenje zvanično počinje 01. 12., a sistemu je pristupilo već 112 vodećih srpskih sajtova. 
Na taj način se Srbija pridružila zemljama Evrope i regiona (Bugarska, Slovenija, Hrvatska, Bosna i Hercegovina, 
Mađarska…) u kojima Gemius pomaže u uvođenju transparentnosti i povećanju efikasnosti oglašavanja na webu. 
Kompletna lista sajtova koji su ušli u ABC gemiusAudience™ sistem nalazi se na linku abcsrbija.com/o-nama/web-

http://abcsrbija.com/o-nama/web-odit.html


odit.html 
(ABC Srbija, 30.11.2011) 

Prvi put od osnivanja prve regionalne Internet novine Južne vesti su za 30 dana zabeležile više od 200.000 poseta, 
pokazuje statistika Google Analytics. Prema istom izvoru, Južne vesti od svog osnivanja, septembra 2009. Godine, 
beleže rast posećenosti u proseku 16,3 posto na mesečnom nivou. Urednik i jedan od osnivača Južnih vesti, Predrag 
Blagojević, kaže da uspeh u većoj meri predstavlja stuktura čitalaca. Po statistici Facebook, skoro 65 posto građama 
koji posećuju ovaj sajt ima između 18 i 34 godine. 
(Južne vesti, 05.12.2011) 

Medijski transferi 

Od 1.decembra, novi Izvršni direktor ABC Srbija biće Nikolina Bobić (n.bobic@abcsrbija.com), dok dosadašnji izvršni 
direktor, Milan Kovačević, odlazi na mesto predstavnika Gemius Srbija. Poslove administriranja ABC odita štampanih 
medija, obavljaće izvršni menadžer Neda Lukić (n.lukic@abcsrbija.com). Ovim povodom, ali i zbog statutarnih i 
drugih neophodnih promena i usaglašavanja, u januaru 2012. će biti održana sednica Borda ABC Srbija. Tom 
prilikom biće predloženo i proširenje Borda i uvođenje novih članova iz elektronskih medija. 
(ABC Srbija, 30.11.2011) 

Godišnjice/jubileji 

Na današnji dan 1949. godine počeo je s radom Radio Novi Sad. Datum početka rada Radija Novi Sad prihvaćen je 
kasnije kao Dan Radio-televizije Vojvodine. 
(RTV, NUNS, 29.11.2011) 
 
Zaposleni u Radio Subotici u danima kada obeležavaju jubilej, više od četiri decenije postojanja, strepe za sudbinu 
tog najstarijeg elektronskog medija u severnobačkom regionu. Čeka ih privatizacija, a poučeni dosadašnjim lošim 
iskustvima u privatizaciji medija, oni žele sami da odlučuju o svojoj sudbini. 
(RTV, NUNS, 30.11.2011) 

Emisija „Susretanja", koja se svakog radnog dana emituje na prvom programu Radio Beograda, obeležava 30 godina 
postojanja. Svakog radnog dana Aleksandra Paladin, urednica emisije, slušaoce Prvog programa Radio Beograda 
informiše o svim muzičkim zbivanjima u Beogradu i šire. Emisija je postepeno evoluirala i prerasla u svojevrstan 
dnevnik klasične muzike. „To što Radio obavlja je jedna od funkcija javnog servisa. Dakle, da obavesti, ali i da 
obrazuje one koji ne znaju puno o klasičnoj muzici, a zatekli su se na našim talasima", kaže Đorđe Vlajić, glavni i 
odgovorni urednik Prvog programa Radio Beograda. 
(www.rts.rs, UNS, 02. 12. 2011) 

In Memoriam 

Likovni umetnik fotografije, Ivo Eterović, preminuo je u Beogradu u 76. godini. Dobitnik je Posebnog priznanja za 
vrhunski doprinos nacionalnoj kulturi Srbije i drugih nagrada, uključujući nagrade UNSa i Saveza novinara 
Jugoslavije. 
(www.blic.rs, UNS, 26. 11.2011) 

Zoran Marinković, dugogodišnji tehnički urednik u Borbi i član UNSa, preminuo je u subotu, 3. decembra u Beogradu. 
Od 1972. godine radio je u listu Borba gde je bio tehnički urednik. Od 2005. godine radi u Književnim novinama. 
(UNS, 06. 12. 2011) 

  



 

 

Poslovanje medija 

Vlasnik televizije Pink, Željko Mitrović, kaže da „posle najteže i najkomplikovanije godine u istoriji, televizija Pink ulazi 
u period stabilnog poslovanja zahvaljujući reformama sprovedenim u proteklih pola godine unutar kompanije”. 
Mitrović kaže da je Pink krenuo s obnavljanjem i kupovinom najmodernije emisione tehnike za digitalizaciju. „Doneo 
sam stratešku odluku da se oslobađam svih spoljnih poslova kojima sam se bavio i vraćam se isključivo poslovanju 
televizije i proizvodnji programa“, kaže on. Mitrović tvrdi da će do 15. decembra isplatiti sve zaostale zarade. 
(Blic, UNS 23.11.2011) 

Pismo Aleksandra Tijanića zaposlenima u javnom servisu: Budući da evropska praksa preporučuje sistem dvostrukog 
finansiranja javnih servisa, putem pretplate i prihoda od marketinga, RTS je po veličini i zakonskim obavezama, 
projektovan na ukupni budžet od oko 100 miliona evra. Samo smo u jednoj godini, (2008), od ponovnog uvođenja 
pretplate imali takav prihod. Već 2009.g. priliv je iznosio 87 miliona eura, a 2010 81,5 miliona eura, odnosno više od 
40 miliona eura nedostaje za dve godine. Dva puta više od nas, danas ima HRT, radio-televizija naše veličine. S 
obzirom da već godinama u marketingu prihodujemo između 22 i 25 miliona evra, za normalno funkcionisanje naše 
kuće, neophodna je pretplata u visini od oko 80 miliona evra ili 75 procenata naplaćene pretplate. Zbog pretplate koja 
je pala na 41%, a prognoze govore o daljem padu, primorani smo da odlučujemo o sledećim potezima: 
• Da se radnicima sa najvišim primanjima odmah smanje ukupne zarade za daljih 15%, pošto je početkom godine taj 
fond već smanjen za 10%. 
• Da se nastavi sa apsolutnom štednjom i redukcijom svih troškova. 
• Da smanjimo obim programa i da privremeno usporimo snimanje tri nove domaće serije kapitalnih razmera.  
• Da posle Nove godine primimo 100 do 150 honorarnih radnika (od ukupno 500), a ostalima otkažemo saradnju 
pošto zakon ne dozvoljava sprovođenje socijalnog programa, ako RTS zapošljava honorarne radnike. Treba naglasiti 
da oni marljivo rade uprkos tromesečnog kašnjenja honorara.  
• Da na prinudni odmor pošaljemo 500 stalno zaposlenih. 
• Da otpočnemo sa trećim talasom socijalnog programa za oko 500 zaposlenih. Naša je procena da u RTS ima oko 
800 zaposlenih koji ne ispunjavaju kriterijume neophodne RTSu. Njihovim odlaskom smanjuju se troškovi za oko 10 
miliona evra na godišnjem nivou. 
(UNS, 30.11.2011) 

Na kraju pisma upućenog zaposlenima, koje je istaknuto na svim oglasnim tablama u zgradi RTS, Tijanić piše: 
Tražim odgovorno ponašanje i razumevanje teških poteza koji nam predstoje. Tražim konačni raskid sa delom 
tradicije starog državnog RTS po kojem je važno zaposliti se na RTS, a sve napravljene račune neko će već platiti. 
Tražim punu mobilizaciju svih institucija i urednika u našoj kući. Svako drugačije ponašanje zaposlenih smatraću 
davanjem otkaza i prihvatiću sve takve otkaze. 
(Danas - dodatak Forum, 30.11.2011) 

Povodom Izveštaja generalnog direktora RTS objavljenog na oglasnim tablama, Odbori Samostalnog sindikata 
sindikata Nezavisnost izrazili su zabrinutost za opstanak ove medijske kuće, radnih mesta i plata. 
(UNS, 29.11.2011) 

Zaposleni u RTS u primili su danas oktobarske plate. Ranije je finansijaska služba RTSa obavestila zaposlene da je 
„po naređenju generalnog direkora Aleksandra Tijanića podignut kredit”, kako bi se obezbedio novac za isplatu 
oktobarskih zarada. 
(UNS, 5. decembar 2011) 

  



 
 

NUNS 

NUNS najoštrije osuđuje napad vojnika Kfora na grupu novinara koji se dogodio u utorak, na barikadi kod sela 
Jagnjenica, na severu Kosova i od komande Kfora zahteva hitnu istragu i objašnjenje. Prema medijskim izveštajima, 
vojnici Kfora pucali su bez povoda i prethodnog upozorenja, gumenim mecima u utorak oko 16 časova na novinare 
dnevnih listova Press i Kurir, i snimatelje beogradskih televizija. 
(NUNS, 01.12.2011, Danas, Alo!, Kurir, 02.12.2011) 

UNS 

UNS protestovalo je što vojnici Kfora koriste silu protiv reportera srpskih redakcija koji na severu Kosova u teškim 
uslovima obavljaju profesionalne novinarske zadatke. U saopštenju, UNS je naveo da su „pripadnici Kfora u utorak 
oko 16 sati u Jagnjenici sa razdaljine od 20 metara gumenim mecima pucali u grupu od desetak izveštača i 
snimatelja srpskih redakcija, iako im je moralo biti jasno da je reč o novinarima na radnom zadatku“. 
(Pravda,UNS, 01.12.2011) 

Pozivamo nezaposlene novinare da se prijave na besplatne kurseve Access-a i PowerPoint-a koji će biti organizovani 
u decembru. Kursevi će početi u narednih deset dana, svaki traje 20 školskih časova, a nastava će se odvijati svakog 
radnog dana po 2 školska časa. 
(UNS, 02. 12. 2011) 

Povodom 130 godina Udruženja novinara Srbije, naša pošta pustila je u opticaj 25. novembra prigodnu marku 
nominale 22 dinara. UNS osnovano je 22. decembra 1881. u Beogradu pod nazivom Srpsko novinarsko društvo. Više 
puta je menjalo naziv, da bi 1945. dobilo današnji naziv – Udruženje novinara Srbije. 
(Politika, UNS, 06.12.2011) 

Novinski sindikati 

Povodom pisma generalnog direktora RTS objavljenog na oglasnim tablama RTSa, Odbori reprezentativnih sindikata 
su zaključili: 1. Da Služba pretplate, RTSa nije pokazala zadovoljavajuće rezultate. 2. Da bi Marketing RTS bi morao 
da se više angažuje 3. Tražimo i podržavamo maksimalnu štednju u svim segmentima i od svih zaposlenih, osim 
proizvodnje programa koja bi morala da bude u skladu sa merama štednje. 4. Tražimo od Poslovodstva da se 
maksimalno angažuje i obezbedi poboljšanje materijalnog položaja, uporedo sa redovnim izmirivanjem obaveza 
prema zaposlenima 5. Nagoveštene mere koje se tiču radno-pravnog statusa zaposlenih moraju biti u skladu sa 
Zakonom i uz saglasnost sindikata.  
(UNS, 29.11.2011) 

Sindikat novinara Srbije protestovao je u ponedeljak zbog „napada generalnog direktora i glavnog urednika Večernjih 
novosti, Manojla Vukotića, na predsednicu Sindikata novinara Srbije i sindikalne organizacije u Novostima, Draganu 
Čabarkapu“. „Vukotić je pred celom redakcijom napao Čabarkapu, grubo je vređao, pretio šamaranjem, a kasnije, 
pod izgovorom da nije dobro uradila svoj posao, i novčano kaznio. Povod za ovakvo ponašanje prvog čoveka 
Kompanije Novosti bilo je saopštenje predsednice Sindikata objavljeno na oglasnoj tabli da poslovodstvo organizuje 
svoj, nelegitimni sindikat, kako bi imao 'partnera' za najavljeno otpuštanje tehnološkog viška“, ističe se u saopštenju. 
(E-novine, UNS, 07.12.2011.) 

RATEL 

Republička agencija za elektronske komunikacije obaveštava operatore da je stupanjem na snagu Zakona o 
elektronskim komunikacijama („Službeni glasnik RS“, broj 44/10, u daljem tekstu: Zakon) te donošenjem 



podzakonskih akata na osnovu njega, došlo do određenih promena u materiji obavljanja tehničkih pregleda 
telekomunikacionih mreža, sistema i sredstava. Detalji na sajtu RATELa. 
(RATEL, 07.12.2011)  

SEEMO 

SEEMO osudila je napade na novinare na severu Kosova i pozvala Kfor i NATO da sprovedu istragu o tim 
slučajevima. SEEMO se u saopštenju poziva na informacije iz UNSa i NUNSa prema kojima su na nekoliko novinara 
i kamermana ispaljeni gumeni meci dok su pratili sukobe pripadnika Kfora i Srba na barikadama na severu Kosova. 
(Beta, Danas, NUNS, 02.12.2011) 

Medijska organizacija Jugoistočne Evrope (SEEMO) poziva zvanične organe Vojvodine i severne Srbije da zaštite 
novinare od političkog pritiska. S obzirom na to da se približavaju opšti izbori u proleće 2012, Nezavisno društvo 
novinara Vojvodine (NDNV) zabeležilo je povećani broj žalbi novinara na politički pritisak.  
(Saopštenje za štampu SEEMO/IPI, 05.12.2011, Danas, UNS, NUNS, 07.12.2011) 

  



 
 

Novo u medijima 

Prvi broj nedeljnika Nova Naša reč pojavio se na leskovačkim kioscima. Izašao na 16 strana sa naslovnom i 
poslednjom stranom u koloru. Nedeljnik, koji je pokrenula grupa leskovačkih novinara, izlaziće svakog petka u 
početnom tiražu od 1.000 primeraka. 
(Pravda, UNS, NUNS, 28.11.2011) 

Čitaoci Južnih vesti u buduće će znatno lakše moći da se informišu putem mobilnih telefona i tablet računara. Na 
telefonima i tabletima neće se prikazivati reklame (baneri), dok su fotografije i video snimci dodatno optimizovani, pa 
bi učitavanje trebalo da bude mnogo brže nego do sada. Sistem sam detektuje kada korisnik otvara sajt sa mobilnog 
uređaja i preusmerava ga na novi verziju. „Sve veći broj građana koristi pametne telefone i tablet računare. Naša 
namera je bila da im omogućimo da se lakše informišu i dok čekaju autobus ili šetaju gradom“, kaže urednik, Predrag 
Blagojević, i dodaje da su u toku i radovi na aplikacijama za Android i iOS. „Skoro 5.000 ljudi mesečno čita Južne 
vesti sa mobilnih uređaja, od čega polovina dolazi sa Android operativnog sistema, a 33 posto sa iPhone ili iPad“, 
kaže Blagojević. Južne vesti prve su regionalne Internet novine u Srbiji. 
(Južne vesti, 29.11.2011) 

BK televizija ponovo radi. Na Jutjubu je već emitovan prvi „Telefakt“, nekada vodeća informativna emisija, u dobro 
poznatom terminu, u pet do sedam. Nova BK televizija prikazuje program isključivo na Jutjubu na kojem će do kraja 
godine svakodnevno biti emitovan „Telefakt“, koji će naizmenično voditi Miloš Jeremić i Dragana Ilinčić. Urednik 
informativnog programa nove BK, Jadranka Tasić, kaže za Press da će od 1. januara sledeće godine startovati 
celodnevna programska šema čije detalje za sada ne želi da otkriva. 
(Press, 07.12.2011) 

Iako televizija BK ne postoji već šest godina, od ponedeljka se preko Internet kanala Jutjub emituje emisija „Telefakt” 
pod slogom BK TV News. Glavni i odgovorni urednik je Jadranka Tasić, koja je pre ove dužnosti bila urednik TV 5 iz 
Niša. „Za sada smo još u početnoj fazi. Do Nove godine ćemo emitovati samo večernje izdanje vesti, a kasnije 
planiramo emitovanje dvadesetčetvoročasovnog programa“, kaže Tasić. Goran Karadžić, zamenik predsednika 
Saveta RRA, rekao je za Blic da Savet još nije razmatrao ovaj slučaj. 
(Blic, UNS, NUNS, 07.12.2011) 

Digitalizacija 

Pomoćnica ministra zadužena za telekomunikacije, Irini Reljin, potvrdila je da će početak procesa prelaska na 
digitalni TV signal biti odložen, ali da će pripremni radovi biti nastavljeni: „Sledeće godine se održavaju izbori, a 
nijedna država ne sme da radi digitalizaciju pred izbore, očekuje nas i Evropsko prvenstvo u fudbalu i Olimpijske igre, 
tako da ne možemo da počnemo isključenje digitalnog signala pre nego što se sve to završi “. 
(Politika, NUNS, 25.11.2011) 

Nacrt izmena Strategije prelaska s analognog na digitalno emitovanje TV signala u Srbiji je pri kraju, a njime se 
predviđa fazni prelazak, kao i pilot emitovanje digitalnog signala koje će početi do kraja godine. Oprema za ovaj 
posao je stigla i trenutno smo u procesu obnavljanja stubova, odnosno predajničkih lokacija, koje nisu renovirane 
decenijama, ističe za Danas Jasna Matić, državna sekretarka za digitalnu agendu u Ministarstvu kulture, informisanja 
i informacionog društva. Ona dodaje da će pilot mrežom biti „pokriveno“ između 40 i 50 odsto gledalaca u Srbiji. „Prvo 
gašenje analognog signala će biti u idućoj godini. Pitanje je sada koliko ćemo regiona tačno odrediti i kada će biti to 
poslednje i konačno isključenje. STB uređaji koštaće oko 30 evra za neku skromnu verziju“. 
(Danas, NUNS, UNS, 28.11.2011) 



Prelazak s analognog na digitalno emitovanje TV programa planirano je za april 2012. godine, i nema zvanične 
odluke o produženju tog roka, rečeno je juče na okruglom stolu, koji je organizovala Asocijacija nezavisnih 
elekronskih medija (ANEM). Savetnik u Ministarstvu kulture, Miloš Stojković, je naveo da je jedina pravna obaveza 
Srbije da digitalizaciju obavi do kraja 2015. godine, s obzirom na to da će analogne veze do tada biti zaštićene, i 
dodao da su za taj proces neophodne promene pravnog okvira. On je najavio izmene Strategije za digitalizaciju i 
pojedinih pratećih propisa. 
(Tanjug, Pravda, NUNS, 29.11.2011) 

 
• Skraćenice - www.mc.rs/medijski-ambijent.2313.html#103915  
• Više o rubrikama biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-skracenice-i-rubrike.2313.html  
• Arhiva biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima-arhiva.2355.html  
• Početna strana biltena - www.mc.rs/14-dana-u-medijima.2210.html  

 
 
„14 dana u medijima“ uređuju Marin i Goran Cetinić koje možete kontaktirati putem mail adrese 
goran.cetinic@gmail.com. 

„14 dana u medijima“ predstavlja sažeti prikaz pisanja medija o situaciji u medijima. Nastao je sa ciljem da registruje 
informacije o medijima objavljene u prethodnih 14 dana u Srbiji, sažete tako da prenesu suštinu medijskih tekstova i 
grupisane u tematske celine. Urednici prenose vesti ne menjajući suštinu pisanja medija o medijima. Za čitaoce 
zainteresovane za kompletan objavljen tekst, navodi se izvor i datum objavljivanja. 
 

. 
Ovaj bilten vesti realizovan je zahvaljujući građanima SAD u okviru programa podrške medijima Američke agencije za međunarodni razvoj 
(USAID). Sadržaj biltena je isključiva odgovornost autora i ne predstavlja zvaničan stav USAID-a i IREX-a. 
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